

# Dagsorden for bestyrelsesmøde i Nordsjællands Storkreds

**Dato: 21. marts kl. 19.30-21.30**

**Sted: Hos Per, Carlsbergvej 3A, 3400 Hillerød**

**Til stede:** Christopher Molbech, Per Hauge, Christa If Jensen, Katarina Ritz

## 1. Velkommen

## 2. Valg af ordstyrer og referent

**Referent:** Katarina

## 3. Godkendelse af dagsorden

Christa: punkt om valg af kandidater til Folketinget hvert år indsættes (vi nåede ikke at drøfte det)

## 4. Referat fra sidste møde: Se alle referater på hjemmeside: <https://nordsjaelland.alternativet.dk/om-os/referater>

## 5. Nyt fra lokalforeningerne

- Allerød – ikke til stede
- Hørsholm-Fredensborg – ikke til stede
- Egedal

Der er kun få aktive, svært at få holdt møder. Ny bestyrelse på vej. Håber at engagementet kommer op.

- Frederikssund – ikke til stede
- Furesø

I Furesø har der været afholdt årsmøde. Der var 11 deltagere incl. bestyrelsen. Der kom et nyt medlem i bestyrelsen. Derudover er der et unge-arrangement på vej i samarbejde med ungenetværket. Består af "gå-på-gaden" event og et aftenarrangement, hvor Anders Stjernholm har sagt ja til at dukke op.

Desuden arbejdes der sammen med politikere fra andre partier og kommunens klimaguide om at skitsere tiltag, som skal gøre det nemmere for borgere at gøre en klimaforskel.

Vi deltager i DN's skraldeindsamling den 22. april og planlægger at afholde tværpolitisk møde, hvor alle partier er inviteret.

- Gribskov – ikke til stede
- Halsnæs – ikke til stede
- Helsingør – ikke til stede
- Hillerød

Årsmøde og ny bestyrelse. Også kun få aktive medlemmer. Planer om at være aktive ifm. byfest i Hillerød. Per informerede om en ny-åbnet Andelsbutik u. emballage.

- Rudersdal

I Rudersdal holder vi møder den sidste tirsdag i hver måned. Vi fokuserer i 2018 på klima og det grønne. Der er nedsat tre grupper, som alle er kommet godt fra start og har 3 til 5 medlemmer: Vild natur, skolehaver og grøn omstilling. Vi har kontakt til andre partier om at forny vores lokale folkemøde. Første planlægningsmøde d.10/4. Vi har kontakt til Landssekretariatet om "samtaler, der bevæger", og prøver at kombinere folkemødetiltag, vore grønne grupper og samtaler, der bevæger i ugen 2. til 5/6. Vi har drøftet dilemmaer I

Alternativet overfladisk og opstillet en række, bl.a. forskellige individuelle ambitioner så som, personlig indflydelse/magt kontra Alternativets målsætninger/ bevægelsen; festkultur/ politisk fokus; o.a. Vi holder en dag kun om, hvordan vi favner mangfoldigheden. Vi har ikke tænkt os at deltage i cirkelmøder.

## 6. Nyt fra forpersonskabet

**Region Hovedstaden:** status på forening (eller lign.) til ansøgning/administration af partistøttemidler. Der er indtil videre aftalt, at holde det organisatoriske på et minimum, at storkredsene råder over størstedelen (80%) af midlerne, og at regionsrådsmedlemmerne råder over de resterende midler. Storkredsene kan selv udbetale, hvis medlemmer ønsker at nedsætte et udvalg til støtte for regionsrådsmedlemmerne. Der skal udpeges en tovholder pr. storkreds. Desuden skal storkredsene indsende budget før midlerne kan udbetales. Katarina vender tilbage, når alle detaljer er faldet på plads.

Vi drøftede desuden: vi efterlyser en portal/et dialogforum eksempelvis via en integration mellem AlleOS og Dialog, hvor de grupper af medlemmer kan mødes, som ønsker at støtte regionsrådsmedlemmerne. Tanken er at facilitere, at frivillige kan involvere sig i politikken og bakke op om regionsrådsmedlemmerne, fx igennem at muligheden for at deltage i følgegrupper. Det giver den gevinst at flere er involveret i politikken og at flere har fingeren på pulsen og opnår ejerskab til fagområderne.

### Cirkelmøder og anden information fra LS og HB

Hovedbestyrelsen har siden januar 2017 holdt online cirkelmøder med alle storkredse. Cirkelmøderne plejer at være opdelt, så der holdes møde med alle lokalforeninger i hver storkreds sammen med storkredsbestyrelsen, men denne gang vil vi gerne prøve noget nyt. Nemlig at få snakken på tværs af landet. Formålet med cirkel-møderne er at vidensdele på tværs af organisationen, og give hinanden sparring i rollen som bestyrelse. Dagsorden er altid: tjek-ind (ævn og jubelrunden) – korte orienteringer – månedens emne – lokale emner.

### Opsplitning af LS i storkredssekretariater

Vi savner en hjælp fra LS til at betjene storkredsene og til at koordinere på tværs, at lette arbejdet. Vi kan også se den model for os, at LS stiller "sekretærer" til rådighed, som kan sikre koordinering på tværs og hjælpe med administrative og koordinerende opgaver, fx deltage i bestyrelsesmøder, bidrage med referatskrivning m.m.

### Sammensætning af HB

Vi indbyder til et åbent møde – onsdag den 25. april på Byskolen (Per booker) – hvor vi kan diskutere forslag og fordele og ulemper ved forskellige måder at sammensætte/udpege/vælge hovedbestyrelse på. Det er vigtigt, at de medlemmer, som tager til landsmødet er forberedte på at diskutere forslag om ændringer. Vi skal have udarbejdet et materiale, som sendes til medlemmerne i god tid inden 25. april (Katarina og Christopher samler op)

### Invitation til møde mellem LS og storkredsbestyrelser 15. april i Aarhus

Per kan godt tage til Aarhus den 15. april. Vi skriver ud til bestyrelsen, om der er en anden der vil med.

## 7. EPV19

Processen er i gang, POLA den 17. marts blev gennemført med succes, der blev også talt om valgkampagne. Der var et fint fremmøde og gode diskussioner.

Vi kunne godt bruge en tovholder til EPV19 i Nordsjælland. Indtil videre har Christopher bolden.

## 8. Forberedelse af opstillingsmødet, folketingskandidater og kandidater til de andre poster

Tilbage melding fra kandidatudvalget – der er 11 gode aspiranter – udvalget mødes med dem i morgen.

Status på ansøgninger til POFO, konfliktmæglingsråd og ombudsråd

En ansøgning til konfliktmæglingsråd – ingen til ombudsråd – en til POFO

Forberedelse af opstillingsmødet den 14. april i Hillerød: Kandidatudvalget står for gennemførelse og det praktiske på dagen. Vi håber på stort fremmøde.

**9. Økonomi – UDSAT -**

**10. Storkredsens fremtidige rolle i Nordsjælland-hvad giver mening?**

Nyhedsbrev-kommunikation med medlemmer - "Kommunikationsplan" over for medlemmerne

Vi talte om at lave en kort video efter hvert bestyrelsesmøde, som kan bruges på Facebook, hvor vi lige genfortæller de væsentligste pointer.

**11. Kalender: <https://alleos.alternativet.dk/events>**

Opstillingsmøde Folketinget, ombudsråd og konfliktmæglingsråd og POFO 14. april

Landsmøde d. 5-6 maj

EPV19 opstillingsmøde i juni

**12. Evt.**

Forpersonskabet orienterede om, at konflikten i Helsingør er skrinlagt. Bestyrelsen har ikke været involveret i varslings- eller mæglingsproces men har fulgt med på sidelinjen.

**13. Hvordan har det været at deltage i dag? (Har vi overholdt levet op til debatdogmerne, overholdt tiden mm)**

**14. Næste møde samt opsummering af punkter til næste dagsorden.**